
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 27. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 889 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 889:  

”Hvis det antages, at udgiften per patient i 2030 vil være den samme som i dag, og 

der er en årlig tilgang af høreapparatsbrugere svarende til væksten i perioden 2014-

2020, så vil høreområdet alt andet lige samlet set mangle 337 mio. kr. i 2030. Mini-

steren bedes kommentere på, om ministeren også er enig i den antagelse.” 

 

Svar: 

Man har som borger ret til vederlagsfri høreapparatbehandling i det offentlige og i 

visse tilfælde til tilskud til behandling i det private. Regionerne er ansvarlige for at til-

vejebringe denne behandling inden for den økonomiske ramme.  

 

Regeringen er opmærksom på, at demografiudviklingen medfører en øget efterspørg-

sel på sundhedsydelser bredt i sundhedsvæsenet. Derfor har regeringen prioriteret at 

dække det såkaldte demografiske træk, hvilket betyder, at pengene følger med, når 

der kommer flere ældre med behov for udredning og behandling. Det alene har hvert 

år tilført regioner og sygehuse omkring 1 mia. kr. 
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